
 

Virksund Borgerforening 
Referat fra Ordinær Generalforsamling 

8. marts 2023 kl. 1900 i Fælleshuset 

 
Dagsorden 

1 Valg af dirigent og referent 

2 Formandens beretning – se hjemmesiden www.virksundbf.dk 

3 Aflæggelse af regnskab – regnskabet ligger tilgængelig hjemmesiden 

4 Godkendelse af budget og fastsættelse af kontingent 

5 Vedtægtsændringer 

6 a Valg af ny bestyrelse 

- Formand vælges for 1 år 

- Kasserer vælges for 2 år 

- Et bestyrelsesmedlem vælges for 1 år 

- 2 bestyrelsesmedlemmer vælges for 2 år 

- 1 suppleant vælges for 2 år 

- 1 suppleant vælges for 1 år 

6 b Hvis der ikke kan vælges en ny bestyrelse, skal det besluttes, at 

borgerforeningen skal opløses og aktiverne skal uddeles til forskellige velgørende 

formål i Virksund, jfr. vedtægtens § 8. Det kræves, at 2/3 af de fremmødte stemmer 

for en opløsning på denne generalforsamling. 

7 Valg af revisor samt revisorsuppleant 

8 Eventuelt 

 

Lene Bendix bød velkommen til generalforsamlingen og forklarede indledningsvis, at hun i 

forbindelse med den nyligt afholdte fællesspisning i Borgerforeningen havde taget skridt til at 

indkalde til denne ordinære/ekstraordinære generalforsamling efter at den samlede 

bestyrelse var trådt tilbage og ikke selv havde indkaldt til en ekstraordinær 

generalforsamling. 

Hun forklarede ligeledes, at hun i henhold til foreningens vedtægterne, havde indsamlet 10 

underskrifter og samtidig gjort underskriverne bekendt med, at der var tale om en foreløbig 

dagsorden, men at formålet var, at få valgt en ny bestyrelse, så nedlæggelse af foreningen 

kunne undgås. 
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Lene Bendix redegjorde desuden for det dilemma, at det af vedtægtens § 8, stk. 1, fremgår, 

at foreningens opløsning kun kan finde sted på en ordinær generalforsamling. Hvis der ikke 

på generalforsamlingen kunne vælges en bestyrelse, ville der ved generalforsamlingen skulle 

tages stilling til foreningens opløsning. Derfor er indkaldelsen og dagsorden udformet som et 

mix af en ekstraordinær og en ordinær generalforsamling. 

Med henvisning til tidligere generalforsamlinger havde Lene Bendix inviteret Lindy Gandrup 

som ville vise en fotokavalkade over det forløbne år i Virksund Borgerforening. 

Efter fremvisningen takkede Lene Bendix for de mange billeder over årets gang. 

 

Ad. 1 

Lene Bendix foreslog Flemming Graversen som dirigent 

Flemming Graversen valgt med akklamation. 

Flemming Graversen takkede for valget og indledte med at konstatere generalforsamlingens 

lovlige varsling efter vedtægterne. Der var ingen indvendinger mod generalforsamlingens 

lovlighed. 

Dirigenten meddelte, at det på grund af antallet af fremmødte var svært at vurdere, hvor 

mange der var aktive og passive medlemmer af foreningen ligesom det var svært at afgøre 

om alle tilstedeværende havde betalt kontingent og dermed var stemmeberettigede. 

Hans Bech pointerede, at det ham bekendt var en procentdel som ikke havde betalt 

kontingent. 

Lene Bendix fremviste en liste opgjort pr. 5. marts d.å. på medlemmer, som ikke havde betalt. 

Af hensyn til GDPR-reglerne var det ikke muligt, at udskille tilstedeværende som ikke havde 

betalt som ikke værende stemmeberettigede. Det besluttedes af denne grund, at fortsætte 

generalforsamlingen og tage stilling såfremt der blev behov for en skriftlig afstemning. 

Følgende valgt som stemmetællere: Leo B, Lene K, Grethe A og Frank Kjær. 

Der blev optalt 52 tilstedeværende stemmeberettigede medlemmer. 

Hans Bech protesterede mod dagsorden og begrundede med, at de medlemmer som havde 

underskrevet, havde en forventning om, at dagsorden ville indeholde et punkt vedrørende 

problemløsning i forhold til det medlem som var skyld i at den samlede bestyrelse var trådt 

tilbage og dette var ikke tilfældet med den udsendte dagsorden. 

Blandt de tilstedeværende underskrivere var der uenighed om denne udlægning. Det blev 

vurderet, at flertallet af underskriverne var enige i den udsendte dagsorden. 
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Lene Bendix meddelte forsamlingen, at såfremt den siddende bestyrelse havde ønsket, at 

behandle den verserende konflikt mellem bestyrelsen og et medlem, havde bestyrelsen haft 

mulighed for selv at indkalde til en ekstraordinær generalforsamling med dette ene punkt på 

dagsordenen. Den siddende bestyrelse havde i stedet valgt at trække sig tilbage og overlade 

løsningen til en ny bestyrelse. Derfor ses pt. Ikke andre muligheder end at få valgt en ny 

bestyrelse og lade denne løse problemet. 

Der udspandt sig nogen debat i forsamlingen omkring årsagen til den verserende konflikt 

Der endte med, at der blev gennemført afstemning om generalforsamlingen kunne fortsætte 

i henhold til den udsendte dagsorden. 

Afstemningen viste, at der var overvejende flertal for at generalforsamlingen fortsatte i 

henhold til den udsendte dagsorden. Der blev optalt 3 stemmer i mod. 

 

Ad. 2 

Lene Bendix meddelte, at der ikke var nogen formand til at aflægge beretningen og henviste 

dels til Lindy´s fotokavalkade over de mange gode tiltag i årets løb ligesom der blev henvist til 

foreningens hjemmeside www.virksundbf.dk , hvor medlemmerne har mulighed for at læse 

referater fra samtlige mødeaktiviteter. 

Formanden beretning blev således vedtaget. 

 

Ad. 3 

Lene Bendix meddelte, at da kassereren også er trådt tilbage, er der ingen kasserer til at 

fremlægge regnskabet. 

Lene oplyste, at regnskabet er lagt på hjemmesiden og godkendt af såvel foreningens interne 

som eksterne revisor. 

Lene gennemgik væsentlige punkter fra regnskabet. 

Preben Møller anførte, at have modtaget faktura for udlejning af fælleshuset, hvor der er 

tillagt moms på lejen på de 1200.- kr. På generalforsamlingen i 2022, blev det besluttet, at 

lejen for fælleshuset var inkl. Moms og + forbrug af el. 

Det til orientering for ny bestyrelse med henblik på at få rettet fejlen med tilbagebetaling af 

moms til de der uberettiget er opkrævet for moms. 

Regnskabet vedtaget. 
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Ad. 4 

Der foreligger ikke noget budget til godkendelse og kontingentet fortsætter uændret. 

Ad pkt. 5: 

Dirigenten meddelte, at dette pkt. udgår, idet der i forhold til vedtægterne skulle stå 

”Indkomne forslag”. Der er ikke indkommet forslag til behandling og derfor er der intet til 

behandling under dette punkt. 

 

Ad. 6 a 

Formand vælges for 1 år. 

Foreslået blev Preben Møller. 

Forinden opstilling og evt. valg ønskede Preben Møller tilkendegivet om nogen fra den 

fratrådte bestyrelse ønskede valg til den nye bestyrelse. Fra de tilstedeværende blev det 

oplyst, at dette ikke var tilfældet. 

Niels Pilgård og Lars Karlsen ønskede at tilkendegive, at de ikke ønskede at fortsætte i 

jollebroudvalget/slæbested udvalget. Dette ønske hænger ikke sammen med evt. valg af 

Preben som formand. 

Preben Møller ønskede herefter en tilkendegivelse fra Lars Brammer, hvorvidt der ville være 

samarbejdsproblemer, såfremt Preben Møller blev valgt som formand. Lars Brammer 

tilkendegav, at kunne samarbejde med Preben Møller i lighed med tidligere. 

Preben Møller blev herefter valgt som formand med akklamation. 

Flemming Graversen blev forslået som kasserer for foreningen. 

Preben Møller meddelte, at han havde tilsagt fra Gerda Pedersen som på forhånd havde 

meddelt, at hun ville varetage jobbet som kasserer uden for bestyrelsen. 

Flemming Graversen valgt som foreningens kasserer med akklamation. 

Som menige bestyrelsesmedlemmer blev følgende foreslået af forsamlingen og valgt til 

bestyrelsen med akklamation: 

Allan Burchardt – 2 år. 

Tage Christensen – 1 år. 

Ulla Løsmar – 2 år. 

Følgende blev valgt som suppleanter: 

Laila Pilgaard – 1 år 

Kaj Carlsen – 2 år. 
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Ad. 6 b 

Punktet udgår. 

 

Ad. 7 

Som foreningens revisor fortsætter Søren Bendix og Kjeld Møller. 

Som revisorsuppleanter blev følgende foreslået og valgt: 

Kurt Bertelsen 

Kaj Carlsen. 

 

Ad. 8 

Lene Bendix takkede for god ro og orden på mødet og refererede en afrikansk regel om at 

behandle hinanden med ordentlighed. 

Dirigenten takkede ligeledes for god ro og orden og afsluttede generalforsamlingen. 

 

Ref./ Preben Møller 


